
PROTOKOT Nr LVIU2O23

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 29 listopada 2023 r.
w sali s€syjnej w Rybnie przy ul. Lubawskiej 15 pod przewodnictwem
Pana Piotr Kornatowskiego - przewodniczqcego naOy Gminy Rybno

obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Raszkowska - zastepca Kierownika Referatu, zastepca
Kierownika Uzqdu Stanu Cywilnego w Uzqdzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczqto o godz. 11.00 zakoiczono o godz,.12.45

Stan ustawowy Rady -'15 Radnych,

W sesji bieze udzial 10 Radnych

- lista obecnosci stanowi zafqcznik nr 1 do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wegzynowski -W6jt Gminy

2.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

3.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretaz Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - radca prawny

- lista obecnosci stanowi zafEcznik nr 2 do protokolu

4.Soltysi

- lista obecnosci stanowi zalEcznik nr 3 do protokolu

Porzqdek sesji:

Ad.l i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomocnosci obrad,

obrady LVll sesji Rady Gminy Rybno otwozyl o godz. 11.00 pan piotr Kornatowski pzewodniczacy

Rady Gminy.

Nastgpnie pouczyl wszystkich obecnych, iZ obrady Rady Gminy se rejestrowane za pomoca uzadzen

nagrywajqcych dzwiek.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad, a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosci,

na sali znajduj sie 10 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3,Ustalenie oorzadku obrad.

Przewodniczqcy Rady pzedstawil porzqdek dzienny obrad.

l,Otwarcie sesji.

2.Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

3.Ustalenie porzqdku obrad.

4.Ptzyjecie protokolu z LVI sesji Rady cminy Rybno.

5.Sprawozdanie miedzysesyjne W6jta Gminy Rybno.

6.Podjecie uchwal w nastepujecych sprawach:
1) zmiany Weloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2023-2038;

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2023 rok,



3) obnizenia sredniej ceny skupu zla pzyjmowanej .iako podstawa naliczenia podatku rolnego w 2024 toku na

terenie Gminy Rybno,

4) podatku od 6rodk6w lransportowych

5) ustanowienia wieloletniego programu oslonowego w zakresie o2ywiania ,,Pomoc aminy w zakresie dozywiania"

na lata 2024-2028,

6) okreslenia zasad zwrotu v,/ydatk6w w zakresie doZywiania w formie posilku albo Swiadczenia zeczowego w

postaci produkt6w 2ywnosciowych dla os6b objetych wieloletnim zAdowym programem w zakresie doiywiania

-Posilek w szkole i w domu" na lata 2024-2028,

7) podwy2szenia kryterium dochodowego uprawniaj4cego do pzyznania pomocy w zakresie dozywiania

udzielanego w ramach wieloletniego programu oslonowego ,,Posilek w szkole i w domu" na lata 2024 - 2028,

8) ustalenia szczegolowych zasad ponoszenia odplatnoSci za pobyt w ogrodku wsparcia Klubie, Senior+" w

Tuczkach oraz Klubie, Senior +" w Naguszewie, dzial4qcych w ramach Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej

w Rybnie,

9) uchwalenia Rocznego programu wspolpracy Gminy Rybno z o.ganizaclami pozatzqdowymi oraz podmiotami, o

kt6rych mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy o dzialalnosci poZytku publicznego iwolontariacie na rok 2024.

T,Wolne wnioski i zapytania.

S.Zamkniecie sesji.

Kierujqc nastepnie zapytanie o propozycje zmiany pozEdku obrad.

Wniosek o zmiane pozadku obrad : nie wniesiono.

Nastepnie poddal pod glosowanie pozEdek obrad.

Rada Gminy w glrosowaniu jawnym na ustawowy skfad Rady 15 Radnych w obecnosci 10

Radnych glosami:

-,,2a" -10
-,,przeciw'- 0

- ,,wstrzymujqcych sie" - 2

przyjgla porzqdek.

lmienny wykaz glosowania nad przyjeciem pozqdku obrad stanowi zalacznik nr 4 do protokolu.

Ad.4.Praniecie protokolu: z LVI sesii Radv Gminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady poinformowaf, 2e protok6l z LVI sesji zostal wylo2ony do wgladu i do czasu

rozpoczecia sesji nie zlozono do pzewodniczqcego wniosku o dokonanie poprawek do

pzedlozonego projektu protokotu.

W zwiazku tym poddal pod glosowanie protok6l z LVI sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 10

Radnych glosami:

-,,2a'' - 10

- ,,pzeciw' - 0
- ,,wstrzymujqcych sie" --0

pzyiQla protok6l z LVI sesji Rady Gminy.



lmienny wykaz glosowania nad przyjgciem protokolu stanowi zalqcznik nr 5 do protokolu.

O godzinie 11:15 sesjQ opuscil radny - Pan Dariusz Karbowski. Stan liczbowy Rady - 9 radnych

Ad.5.Spanivozdanie miedzvsesvine W6ita Gminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzielil glosu W6jtowi Gminy - panu Tomaszowi

Wqgzynowskiego, kt6ry pzedlozyl sprawozdanie z dzialalnosci migdzysesyjnej.

Pytarl nie wniesiono.

Sprawozdanre stanowi zalqcznik nr 6 do protokolu.

W6jt Gminy Rybno wraz z Pzewodniczqcym Rady dokonali uroczystego wreczenia podziQkowan

czlonkom Zespolu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdzialania Pzemocy Domowej w Rybnie.

O godz. '1 'l .30 Pzewodniczacy Rady zatzqdzil prz€rwe do godz.1 1.40.

Po pzerwje Rada przystqpila do realizacji kolejnego punktu porzadku obrad.

Ad.6.Podiecie uchwal w nastepuiacvch sprawach

l.zmianv Wieloletniei Proqnozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2023-2038

PzewodniczEcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcej Komisji

Zdrowia, Kultury, Oswiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych Pani El2biety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

PzewodniczAca Komisji - Pani Elzbieta Rozentalska przedstawila opinie Komisji Budzetu i Finans6w

o proJekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nr 7 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

WcepzewodniczEcego Rady, poddaf go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecno5ci 9

Radnych, glosami:

-g - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

-0 - ,,wstrzymujecych siQ"

podjela uchwale Nr LVlll42112023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 2023-2038.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 8 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zat+cznlk nr 9 do protokolu.

2) zmian w budiecie Gminv Rvbno na 2023 rok

PzewodniczAcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczecej Komisji

Zdrowia, Kultury, Oswiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych Pani El2biety Rozentalskiej o

pzedetawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.



pzewodniczaca Komisji - Pani Elzbieta Rozenlalska pzedstawila opinie Komisji Budzetu i Finans6w

o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalecznik nr 10 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly pzez

Wicepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecno6ci 9

Radnych, glosami:

- I - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych sie"

podjeta uchwale M LVlll422J2O23 w sprawie zmiany zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2023

rok

Uchwala stanowi zaFlcznlk nr 1 1 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad prgektem uchwaly stanowi zalqcznlk nr 12 do protokolu.

3) obni2enia sredniei ceny skupu rvta przvimowanei iako oodstawa naliczenia podatku rolneqo w 2024

roku na terenie Gminv Rvbno

Przewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcej Komisji

Zdrowia, Kultury, Oswiaty, Bezpieczehstwa i Spraw Socjalnych Pani El2biety Rozentalskiej o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqca Komisji - Pani Elzbieta Rozentalska przedstawila opinie Komisji Budzetu i Finans6w

o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalacznlk nr 13 do protokolu.

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwotzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Przewodniczecy Rady Gminy zamkna.l dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly peez

WicepzewodniczAcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecnosci 9

Radnych, glosami:

-g - ,,2a",

- 0 - ,,pneciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych sie"

podjQh uchwale Nr LV|U423/2023 w sprawie obni2enia 6redniej ceny skupu iyta przyjmowanej

jako podstawa naliczenia podatku rolnego w 2024 roku na terenie Gminy Rybno

Uchwala stanowi zalqcznik nr 14 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalecznik nr 15 do protokolu.



4| podatku od 6rodk6w transportowvch

PzewodniczEcy Rady Gminy - Pan Protr Kornatowski zwr6cil siQ do pzewodniczqcej Komisji

zdrowia, Kultury, oswiaty, Bezpieczenstwa i spraw socjalnych pani Elzbiety Rozentalskiej o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczaca Komisji - Pani Elzbieta Rozentalska przedstawi+a opinie Komisji Bud2etu i Finans6w

o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalEcznik nr 16 do protokolu.

Pzewodniczecy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusjQ. po odczytaniu projektu uchwaly pzez

Wicepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnosci 9
Radnych, glosami:

- 9 -,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych siQ"

podjQla uchwale Nr Lvlll424l2023 w sprawie podatku od Srodk6w transportowych
Uchwala stanowi zalqcznik nr 17 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik nr '18 do protokolu.

5) ustanowienia wieloletniego Drooramu oslonoweqo w zakresie oi\rwiania ,.pomoc qminv w
zakresie doivwiania" na lata 2024-2028

PzewodniczEcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwrocif sie do pzewodniczecej Komisji

Zdrowia, Kultury, Oswiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych Pani Elzbiety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqca Komisji - Pani Elzbieta Rozentalska pzedstawila opinig Komisji Zdrowia, Kultury,

Oswiaty, Bezpieczeistwa i Spraw Socjalnych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nr 19 do protokolu.

Pzewodniczecy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaty ptzez

Wcepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecnosci 9
Radnych, glosami:

- I - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstzymujqcych siQ"

podjela uchwalQ Nr Lvlll425l2023 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu oslonowego

w zakresie oiywiania ,,Pomoc gmlny w zakresie do:ywiania,' na lata 2024-2028

Uchwala stanowi zalecznik nr 20 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zatAcznlk nr 21 do protokolu.



6) okre6lenia zasad zwrotu wvdatk6w w zakresie doi\rwiania w formie Dosilku albo Swiadczenia

rzeczoweqo w postaci Drodukt6w lYwnosciowvch dla os6b obietvch wieloletnim zadowvm

oroqramem w zakresie doivwiania ..Posibk w szkole i w domu" na lata 2024-2028

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwrocif sie do Przewodniczecej Komisji

Zdrowia, Kultury, Oswiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych Pani El2biety Rozentalskiej o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczaca Komisji - Pani Elzbieta Rozentalska pzedstawila opiniQ Komisji Zdrowla, Kultury,

ogwiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych o projekcie uchwali.

Opinia stanowi zalqcznik fi 22 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu prolektu uchwaly pzez

WcepzewodniczAcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gloaowaniu jawnym na ustawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnosci 9

Radnych, glosami:

-g - ,,2a",

- 0 - ,,pzeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych sie"
podj?la uchwalQ Nr LVll/426/2023 w sprawie okreSlenia zasad zwrotu wydatk6w w zakresie

doiywiania w formie posilku albo Swiadczenia rzeczowego w postaci produkt6w

iywnosciowych dla os6b objgtych wieloletnim rzqdowym programem w zakresie doiywiania

,,Posilek w szkofe i w domu" na lata 2024-2028,

Uchwala stanowi zalqcznik nr 23 do protokolu.

lmienny wykaz gfosowania nad projektem uchwaly stanowi zalAcznik nr 24 do protokolu.

7) podwviszenia krvterium dochodoweqo uDrawniaiaceqo do przvznania Domocv w zakresie

dorvwiania udzielaneoo w ramach wieloletnieqo prooramu oslonoweqo ..Posilek w szkole i w

domu" na lal3 2024 - 2028

Pzewodniczecy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do PzewodniczEcej KomisJi

Zdrowia, Kultury, OSwiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych Pani Elzbiety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqca Komisji - Pani Elzbieta Rozentalska pzedstawila opinie Komisji Zdrowia, Kultury,

Oswiaty, Bezpieczeistwa i Spraw Socjalnych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalAcznik nr 25 do protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjQ nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczacy Rady Gminy zamknEl dyskusjQ. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wcepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecnosci 9

Radnych, glosami:



- 9 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstzymujqcych sie"
podjgla uchwalg Nr Lvlll427t2o23 w sprawie podwyiszenia kryterium dochodowego
uprawniaiqcego do przyznania pomocy w zakresie do2ywiania udzielanego w ramach
wief ofetniego programu oslonowego ,,posilek w szkole i w domu,, na lata 2024 - 2O2g

Uchwala stanowi zalecznik ff 26 do protokolu.

fmienny wykaz glosowania nad prqektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 27 do protokolu.

8) ustalenia szczeqolo\rrvch zasad ponoszenia odplatnosci za pobvt w o6rodku wsparcia Klubie
.. Senior+" w Tuczkach oraz Klubie.. Senior +,, w Naguszewie. dzialaiacvch w ramach

Gminneqo 06rodka Pomocv Spolecznei w Rvbnie

Pzewodniczecy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siQ do pzewodniczqcej Komisji

zdrowia, Kultury, oswiaty, Bezpieczenstwa i spraw socjalnych pani Elzbiety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczeca Komisji - Pani Elzbieta Rozentalska przedstawila opiniQ Komisji Zdrowia, Kunury,

OSwiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych o projekcie uchwafy.

Opinia stanowi zalqcznik nr 28 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjQ nad proJektem uchwaly.

Pytan nie wniesrono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknel dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wcepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 9
Radnych, glosami:

- g - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych sie"
podjeh uchwalg Nr LYlll428l2O23 w sprawie ustalenia szczeg6fowych zasad ponoszenia

odplatnosci za pobyt w osrodku wsparcia Ktubie,, Senior+', w Tuczkach oraz Klubie,, Senior
+" w Naguszewie, dziahiqcych w ramach Gminnego OSrodka pomocy Spofecznej w Rybnie,

Uchwala stanowi zaqcznik nr 29 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalEcznik nr 30 do protokolu.

9l uchwalenia Roczneqo Droqramu wspoloracv Gminv Rvbno z orqanizaciami Dozarzadolwmi
oraz Dodmiotami. o kt6rvch mowa w art. 3 ust.3 Ustarw o dzialalnosci poivtku publiczneqo i

wolontariacie na rok 2024.

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do przewodniczacej Komisji

Zdrowia, Kultury, Oswiaty, Bezpieczenstwa i Spraw Socjalnych pani Elzbiety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.



Przewodniczqca Komisji - Pani El2bieta Rozentalska pzedstawila opinig Komisji Zdrowia, Kultury'

Oswiaty, Bezpieczeistwa i Spraw Socjalnych o projekcie uchwaly

Opinia stanowi zalecznik nr 31 do protokotu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusjQ. Po odczytaniu projektu uchwaly pzez

\Mcepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci I
Radnych, glosami:

-9 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

-0 - ,,wstrrymujqcych siQ"

podjela uchwale Nr LVtl/429/2023 w sprawie uchwalenia Rocznego prog.amu wsp6lpracy

Gminy Rybno z organizacjami pozalzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust. 3

Ustawy o dzialalno6ci po2ytku publicznego i wolontariacie na rck 2024

Uchwala stanowi zalacznik nr 32 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad proJektem uchwaly stanowi zalqcznlk nr 33 do protokolu.

Ad.T.Wolne wnioski i zapvtania.

Glos zabrali:

Rady-Pan Rafal Gniazdowski : ,, chcialbym nawiqza6 do ostatniej Komisji Rewizyjnej, kt6ra odbyla sie
w dniu 3 listopada, czyli po okolc szesciu miesiqcach od zlo2enia wniosku o kontrole deptaka Etap ll .

Obecny na miejscu Pan radca prawny Dzystek twierdzil, ze komisja nie ma uprawnien do kontroli
inwestycji, 2e ta sprawa powinna byC rozstzygniQta na poziomie inwestor wykonawca. Na
pzekazanych zdjeciach wida6 odstepstwa od prolektu, u2ycie niewlasciwych material6w i brak
korygowania. Pzekazalismy informacjq, 2e do budowy deptaka wykorzystano gruz z rozbi6rki domu.
Na zdjeciach peecie2 wida6 to bezspzecznie. Pan Mecenas podczas posiedzenia tej komisji skupil
sie na stronie proceduralnej rozpatzenia wniosku, natomiast pzewodniczqcy nie posiadal pzy sobie
kompletnego wniosku. Chodzilc o zdjecia izalqczone wydruki z projektu. Podczas komisji zupelnie nie

skupiono sie na uzytym materiale. Ten wEtek zostal calkowicie pominiety. Szanowni PansMo!
Przedstawilem Komisji zdjecia z poczqtku budowy, kt6re to zdjecia znajdujq sie na stronie Urzedu
Gminy, gdzie widad bezspzecznie, 2e nie znajduje tam zaden odpad budowlany w postaci cegiel i

gruzu. Szanowni Panstwo, a wiec widaC, 2e. cos sie zadzialo,2e tam sie znalazl. Chcialbym pokazac

to wszystkim radnym i przedstawilem te zdjecia. Gdzie wida6 gruz, cegly, odpady budowlane? Pan

mecenas podsumowal te zdjecia mowiqc, 2e ten material na pewno nie spadl z nieba. Trzeba
szanowni Pahstwo wyciqgnqC z tego wnioski. Chcialbym tutaj nawiezac r6wnie2 do sl6w Pana
Pzewodniczqcego Piotra Kornatowskiego, kt6ry podczas jednej z sesji twierdzil, 2e pey ieziotze
wczesniej przed budowq deptaka byl iuz gruz. Jesli jakiS sie znajdowal, to na pewno nie w takich
ilosciach, jaki widzimy na zdjeciach. Te zdjecia nie pozostawiajq Szanowni Panstwo wqtpliwosci co do
prz etransportowania tego materialu pod budowg scie2ki.
Ka2dy powinien zada6 sobie pytanie i powinnismy wyjasnic przede wszystkim kto, w jakim celu, z
jakich powodow tego dokonal. Dlaczego nie zostalo to zauwazone pzez osoby odpowiedzialne za tq
inwestycjg? Dlaczego pracownicy urzgdu nie zauwazyli tego wiedzqc, 2e inne organy kontrolowaly
inwestycjQ w trakcie budowy, o czym wspominala pani skarbnik Zdzislawa Kanicz bodajze na jednej z

komisji. Trudno bylo podczas komisji uzyska6 odpowiedzi na te pytania, poniewaz na posiedzeniu tej
komisji nie bylo zadnego przedstawiciela Urzgdu Gminy. A nalezy podkreslic, 2e to posiedzenie

odbywalo sie w budynku tego uzedu. Podczas komisji r6wnie2 pokazalem komisji zdjecia. Chcialbym,
abyscie Panstwo mieli Swiadomosc i wiedze jakiej komentaz uslyszelismy. To bylo to samo miejsce'
poniewa2 widac nawet te kzaki iten murek. Na pytanie co widac na tych zdjeciach jesli chodzi o

wykonanie fundamentu pod obze2e od Pana Mecenasa oraz od pzewodniczqcego Pana Sylwestra



Kasprowicza, usvszelismy, 2e oni nie posiadajA wiedzy specjalistycznej i nie odniesli sie do tego co
widad na tych zdjgciach. Kozystajec z informacji dostQpnych w internecie. \A&konanie law
fundamentowych wykonuje sie w zdecydowanie inny spos6b. Na tych zdjeciach rowniez wida6 na
wieziono odpady budowlane cegly. Pojawia sie pytanle do jakich wniosk6w dojdzie ta komisja?
Chcialbym, aby byly one pzede wszystkim rzetelne, przejrzyste, tak aby rozwiac wszelkie wqtpliwoSci,
udzieli6 odpowiedzi na stawiane pytania, a pzede wszystkim zabezpieczyc interes mieszkanc6w, bo
ta inwestycja byla realizowana ze Srodk6w publicznych. Podczas spacer6w tym deptakiem oczywiscie
widad te szpary, kt6re powstaly pomiQdzy kostkami. WczeSniej r6wniez byly opadaiEce krawezniki
ieszcze przed oddaniem sciezki do u2ytku. oczywiscie ja zglaszalem to do uzedu w odpowiednim
czasie i uwazam, ze nie teeba posiada6 specjalistycznej wiedzy by wywnioskowac, ze ma to zwiqzek
z jakosciq wykonania podbudowy tej gciezki i uzycia stosownych material6w. Nale2y zadad sobie
pytanie, czy jakosC wykonania r6wnie2 da o sobie znac za rok, dwa, S czy 10 lat? Uwa2am, 2e pan
Przewodniczqcy Rady Gminy oraz WicepzewodniczEcy mam taka prosbe r6wniez powinni
zaanga2owa6 sie w proces pracy tejze komisji.
zapytalem na tej sesji pzewodniczqcego komisji pana sylwestra Kasprowicza, co zrobil w tej sprawie
od ponad p6f roku od momentu wplyniecia wniosku o kontrolg. odpowiedzial mi, ze zwolal komisiQ.
Uw€zam, 2e nalezalo zwol€e te komisje zdecydowanie wczesniej oraz uzyskad niezbQdne dokumenty
opinie specjalist6w, pracownik6w merytorycznych UrzQdu Gminy. Okazuje siQ, 2e ta sprawa
ptzelezala kilka miesigcy. uwazam, 2e ten czas zostal zdecydowanie stracony, chociaz zawsze
mozna nadrobic zaleglosci. szanowni Panstwo, chcialbym tutaj. chcialbym, by tych wqtpliwosci nie
bylo. zeby nie byfo tych cegiet tam tych odpad6w budowlanych. Zeby ta inwestycja wykonana oyra z
nalezytq starannosciq. chcialbym, zebysmy nie musieli w og6le sie tE sprawe zajmowad, ale niestety
musimy. Bo nie mozemy by6 obojgtni wobec takich nieprawidlowoSci, kt6re widzimy. Taka inwestycja
powinna sluzy6 nam i naszym dzieciom, mieszkancom. To nie jest wina moja. pana Bogdana,
Wanowskiego Waldemara Reszki, Adama Bochno, pana Adama Kasprowicza czy pana Henryka
WSniewskiego, kt6tzy zlozyli ten wniosek o kontrole.'

PzewodniczEcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, mam pytanie do pana, panie Gwiazdowski. Czy
poprawki, kt6re Pan zglaszal w 2021toku, czy one zostafy naprawione? Bo ja tych szpar nie widzialem
na odbiorze. Tych szpar, o kt6rych Pan m6wi, na tych zdjeciach, gdzies tam byly pzedstawiane.
Byfem na przesfuchaniu na Policji w llawie. We pan dobze, Ze pan zlozyl wniosek do prokuratury.
Niech pan nie m6wi,2e sie nle angazuje w rozwiEzanie tej sprawy, bo tak samo cenie szczerosc i
prawdom6wnosd, tak jak pan. Tak mi sie zdaje. Czy moae mi pan okreSlic, czy te poprawki, kt6re pan
zgfaszal, zostaly poprawione?"

Rady-Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi ,, tak, te, kt6re byt zglaszane we wrzesniu, zostaly
usu niete. "

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski zapytaf Radnego pana Rafala Gniazdowskiego: ,, czy
te cegly w tym miejscu, ey la peyczyna opadania tych kostek, tych obzezy, o kt6rych informowal
Pan uzqd, zostaly usuniete?"

Rady-Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi: ,, tego nie wiem. Nie wiem jaka jakosc zostala
wykonana."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, jezeli pan zglaszal, to podejrzewam, Ze ottzymal
Pan jakq6 informacje".

Rady-Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi: ,, nie otzymalem informacji czy to zostalo naprawtone,
ale z tego co wiem zostalo naprawione."

Pzewodniczqcy Rady-Pan Piotr Kornartowski stwierdzit: ,,je2eli chodzi o ten odbi6r. Jesli pan podpisal
pewien dokument, to ja nie mam tak naprawde tutaj uwag do tego, bo r6wnie dobze nie m6gl pan
sprawdzio, co znajduje sie pod kostkq, pod trawq, pod ziemiq. Nie mam do pana pretensji, ale jesli
sprawa jest w komisji, to r6wnie2 chcialbym, Zeby ka2dy z nas w spos6b zetelny sie tym
zainteresowal, bo to nie jest ani moja wina, Ze ten gruz sie tam znajduje i jakosc z jakq zostala
wykonana, ani pana. Panie Gniazdowski, sprawa jest oddana do prokuratury. Mam nadzieje, ze
zostanie jak najszybciej wyjasniona i moze na razie bysmy zakohczyli ten temat ze wzglgdu na to, ze



podejmq odpowiednie slu2by, decyzje i zobaczymy co bedzie dalej. Komisja swojq droga ma
prowadzi6 dalej."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek wyjaSnit ,, kwestiach proceduralnych i formalnych. Ja nie

wnikam w meritum sprawy, kto tq inwestycje robi i co tam jest w teJ podbudowie. Natomiast chodzi o
istotne kwestie zasadnicze. Wigc zacznijmy od poczqtku. Wniosek zostal zlo2ony do komisji

rewizyjnej. Wniosek jest bardzo szczegolowy, opisuje szereg zaniedbai, kt6re wykonawca w trakcie
realizacji tej inwestycji poczynil. Jest material zdjgciowy i wniosek dotyczy, zeby zazedaf
dokumentacji projektowej. Mamy mase r62nych dokument6w dotyczacych realizacji inwestycji, analizy
itd. Komisja Rewizyjna ma niejako oceniC dokumentacje projektowe, budowlanq. Wszystkie
dokumenty dotyczqce realizacji tej inwestycji i oceni6 to. Ka2dy organ, a komisja rewizyjna jest

organem gminy, musi, jesli otzymuje wniosek oceniC czy jest wlaSciwa w tej sprawie.
A jaka jest wlaSciwosd Komisji Rewizyjnej? Ustawa o samorzqdzie gminnym w art 18 czytamy Rada

Gminy kontroluje dzialalnoSC w6jta, gminnych, jednostek organizacyjnych oraz jednostek
pomocniczych gminy. W tym celu powoluje Komisje RewizyjnE. To jest fundament komisji rewizyjnej.
To jest fundament i to jest fundament komisji rewizyjnej, bo on okresla granice jej dzialania i

wlasciwoSci. Kontroluje dzialalnosc w6jta, gminnych, jednostek organizacyjnych i jednostek
pomocniczych gminy, czyli solecwa. Tymczasem chodzi nam o inwestycje konkretnq Ale kto ta
inwestycjQ realizuje? W6jt zawarl umowe z firmE. Ale inwestycje wykonuje powtarzam jakas tam firma,
pzedsiebiorca. Komisja Rewizyjna musi ocenic, czy my mozemy iSC tam na teren inwestycji. Robi6
odkrywki, badania z dokumentacjq projektowq, chodziC. Nie mo2e robiC.

Statut i ustawa m6wi. Kontroluje dzialalnosC w6jta. W pzypadku tej inwestycji to kontrola dzialalnosci
polega na tym, czy prawidlowo w6jt jakby okreslil przydatnosc tej inwestycji. Czy ona jest konieczna

dla gminy? Czy jest niezbedna? Czy zapewnil Srodki w budzecie gminy? Czy umowe z wykonawce
zawarl w prawidlowym trybie? Czy ta umowa wlasciwie zabezpiecza interes gminy?

Taki material Komisja Rewizyjna moze przeslad w6jtowi. Mamy informacjg, 2e na terenie tej inwestycji
jest wedlug grupy radnych cos nie tak. Prosze to wyjaSni6, bo to w6jt jako strona umowy jest
uprawniony do zedania od wykonawcy wyjasnien udac sie na teren budowy jako inwestor' A ma tez
przeciez kierownika budowy, inspektora nadzoru inwestorskiego. I to sa nazedzia do zbadania
wadliwoscr na terenie budowy jakiejkolwiek. AbstrahujEc juz od tego co tam sie dzieje na terenie
kazdej duzej wiekszej roboty budowlanej t6zne zeczy sie zdazajq. To Panstwo chyba wiecie. Ale
idzie o okreslenie kto tam ma wejsc. Pzeciez to jest teren budowy. Nie ka2dy moze wej56. A jakie jest

uprawnienie komisji rewizyjne.i , aeby czyli ludzi spoza tego larlcucha zobowieza' nowego? Bo ten
hncuch to jest gmina, ktorq reprezentuje wojt i wykonawca zeby wej56 tam. A jesli teren budowy bylby
specjalistyczny, z mnostwem zagrozerl, chce sie tam wchodzid. Bo przeciez chodzi o zasade. Dlatego
ja wyjasniam kwestie proceduralne co kto moze zrobic. Komisja Rewizyjna, jak sie panstwo uprze, to
tam p6jdzie. Bo kto zabroni? Ale po co pracujecie? Komisja rewizyjna cos tam napisze. I to jednym
slowem mo2na zakwestionowac. Zrobil to wszystko organ nieuprawniony. Cala robota na nic. Dlatego
chodzi o pzestzeganie wlasciwosci swojego uprawnienia. Bo jesli ja sie podejmQ sprawy, do kt6reJ

nie jestem wlasciwy, to siQ narobie, stracQ czas, pieniqdze itd. A ktos to zakwestionuje. Jednym
slowem nie byleS wlaSciwy. Cata twoja robota do kosza. Prosze Panstwa, a kto jest uprawniony do
oceny dokumentacji projektowej budowlanej? A ktos kto ma uprawnienia budowlane Vviec jaka to
bgdzie ocena Komisji Rewizyjnej i dokumentacji projektowej budowlanej? Jak to jest inny organ?
Dlatego chodzi o te sprawy podstawowe, a nie, ze cos tam strasznego sie staic, a kto6 cos tam
zamiezamy ukry6. Tylko to w inny spos6b nalezy zrobi6. O to chodzi."

Radny - Pan Lukasz Glowacki zwrocil sie do Radnego Pana Rafala Gniazdowskiego: ,, mam pytanie

do Pana radnego Rafala Gniazdowskiego, w zwiqzku z ostatnimi zdjQciami odnosnie budowy deptaka
w Rybnie, kt6re Pan pokazywal na ostatnich sesjach. Mam pytanie od kiedy Pan jest w posiadaniu

tych zdjee oraz czy wie Pan kto jest autorem tych zdjec?"

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi: ,, odpowiadalam wczesniej na to pytanie; na sesji gdy

skladalem ten wniosek. A wiec moze sobie Pan to odtworzyo i dowiedziec siQ."

Radny - Pan Lukasz Glowacki: ,,Panie radny, to chyba nie sq jakies dwa trudne pytania, kt6re
wymagajE skomplikowanej analizy. Poza tym na tych sesjach nie kojarze, zeby Pan powiedzial, od
kiedy ma te zdjecia i kto i czy wie pan, kto jest autorem tych zdjQ6. Ja nie widzQ tu jakiegos problemu'

2eby Pan na te pytania odpowiedzial. Czy widzi Pan problem na dwa proste pytania, Zeby

odpowiedzie6. Takze proszQ o odpowiedz konkretnq."
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Radny - Pan Rafal Gniazdowski stwierdzil: otrzymafem te zdjecia w ostatnim czasie od momentu, gdy
skladalismy wniosek. Natomiast jesli chodzi o osobe, kt6ra te zdjecia Wzekazal€, jest to mieszkaniec
gminy i ja poinformuje odpowiednie organy kto to byl. Nie musze tutaj odpowiadad akurat w tym
momencie Panu na to, 2e ta osoba by sobie tego nie ?yczyh. Natomiast ja zadam te'az Panu bardzo
proste pytanie. Prosze mi odpowiedzie6, czy ten gruz budowlany iodpady budowlane tam powinny sie
znaJdowac? Ewentualnie na tych zdjeciach, na kt6rych Pan widzial, Ze na jednym zdjeciu ich nie bylo,
a p62niej byly. To dlaczego one sie tam znalazly iw jakim celu?"

Radny - Pan Lukasz Glowacki w odpowiedzi wskazal: ,, jesli chodzi tutaj o Pana odpowiedz, to nie
chciafbym, zeby Pan powiedzial z imienia i nazwiska kto jest autorem tych zdjed. Ale rozumiem, Ze
wie Pan, kto jest autorem tych zdje6. To i teraz jesli pan m6wi, Ze w ostatnim czasie pan je otzymal, ,

czy w pana wniosku, bodaj2e pytaniu we wzesniu 2021 toku nie znajdujq siQ te same zdjecia? Jesli
Pan m6wi, 2e one sE w ostatnim czasie. Poza tym jesli Pan otzymal takie zdjgcia i to, co m6wil pan
mecenas, mieszkaniec sam nie moze wejSc na teren budowy. Skoro wie Pan kto wszedl, to dlaczego
nie zglosil pan tego na policje jako nielegalne wejscie na teren budowy? Jesli chodzi o temat gruzu, sq
tutaj osoby odpowiedzialne, chocia2by pracownik gminy czy osoby, kt6re pelnily nadz6r nad te
inwestycjE. Z tego, co r6wniez Pan powinien wiedzied i Pan wie, sprawe deptaka badal WIOS i nadz6r
budowlany i proszQ kierowac takle pytania do tych os6b. Poza tym takie pytanie m6gl Pan r6wnie2
zada' na odbioze koncowym, na ktorym Pan nie byl."

Radny - Pan Adma Bochno zwr6cil sie do W6jta Gminy: ,, na jakim etapie jest budowa boiska do pilkl
no2nej dla dzieci ze Szczuplin?'

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wqgrzynowski w odpowiedzi wskazal: ,, Panie radny, dostal Pan
odpowiedz na pismie."

Radny - Pan Adma Bochno stwierdzi.l: ,,dostalem od Pana na pismie, Ze pan zajmie sie tq sprawe.
Jak widac pan sie nie zajal."

Radny - Pan tukasz Glowacki: ,, mam jeszcze jedno pytanie do radnego Rafala Gniazdowskiego.
Czy jest prawdE, 2e w listopadzie tego roku uczestniczyl w spotkaniu na terenie budowy kortu
tenisowego w Zabinach razem z grupa innych radnych? Czy Pan byl w listopadzie na terenie budowy
kortu w Zabinach?"

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi: ,, Chcialbym odniesd sie do pieMszej Pana
wypowiedzi. Skupia sig Pan na wszystkich wokolo, 2e ktoS zrobil zdjecia, ktos moze wszedt? Czy ktos
m6gl to zrobic, Ze powinni sie zajmowad bqd2 inne organy, kt6re kontrolowa.ly? Ale ja zadalam Panu
proste pytanie Proszg Pana, czy ten gruz, kt6ry na jednych zdjqciach nie byl widoczny, a na drugich
byl on powinien sie tam znajdowac? A jesli chodzi o drugie pytanie, to tak spotkalem sie z innymi
radnymi w mjejscowosci Zabiny z wykonawcE kortu tenisowego."

Pzewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,,mam te2 pytanie do Pana radnego Gniazdowskiego.
Czy jest Pan w sto procent pewien, 2e ten gruz kt6ry nam Pan pokazuje, jest pod podbudowq kostki?
Czy jest Pan w stu procentach pewien?"

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi: ,,mysle, 2e odpowiedz na Pana pytanie
uzyskalibysmy, gdyby zostaly pzeprowadzone jakies badania geologiczne. Ewentualnie jesli ktos by
odkryl to i zobaczyl w jakim miejscu, czy jest to pod Sciezkq czy nie. Domniemam, Ze tak."

PzewodniczEcy Rady - Pan Piotr Kornatowski stwierdzil: ,,czyli w stu procentach nie jest Pan
oewien? Domniemam. ze tak."

Na tym dyskusje zakonczono.
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Ad.S.Zamkniecie obrad.

O 9od2.12.45 PzewodniczEcy Rady Gminy Pan Piotr Kornatowski - wobec wyczerpania dziennego

pozqdku obrad - zamknq,l obrady LVll sesji zwyczaJnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protokol zakonczono.

Protokolowala:

Zastqpca kierownika
Referatu 

9TJ0izacyjnego
mgr Ew"ah\zkowrka

Prowadzacy obrady:

Do ninieiszego protokofu zahcznik stanowi nagranie zawierajqce obraz i diwiek.
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